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Regionalt bredbandslyft 
Förslag om att Region Jämtland Härjedalen ska genomföra ett 
utvecklingsprogram som kallas regionalt bredbandslyft. 
 
PTS kommer att ta fram ett informationsmaterial men här beskrivs kort vad 
det handlar om/kan handla om. 
 
Bra bredbandsuppkoppling är numera en grundförutsättning för att individer och företagare 
ska få livet att fungera i vardagen. Utbyggnaden i vår region har kommit en bra bit på väg 
men fortfarande återstår ganska mycket arbete. Vi är övertygade om att den samverkan med 
kommunerna som vi har i de här frågorna är en del av lösningen framåt och att vi 
tillsammans kan utveckla den ytterligare. 
 
Region Jämtland Härjedalen önskar därför i samarbete med Post- och telestyrelsen, PTS, att 
under hösten 2022 genomföra det regionala bredbandslyftet som ett utvecklingsarbete kring 
bredbandsfrågor.  
Som en viktig del i det arbetet kommer PTS, inför bredbandlyftet, lyssna av med 
kommunerna om hur de ser på utmaningarna inom bredband framåt i respektive kommun 
samt deras syn på regionens roll inom bredbandsområdet idag och framöver.  
 
Inför lyftet kommer PTS troligtvis dessutom ha individuella intervjuer med varje KSO.  
 
Målgrupp 
Regionledningen; politiker och tjänstemän. Kanske även KSO:er. 
 
 
Varför behövs ett regionalt bredbandslyft? 

• Samverkan mellan arbetsmarknad/näringsliv, transportinfrastruktur och bredband 
har synliggjorts allt tydligare under Covid 19. Samspelet mellan dessa variabler är 
antagligen en högst relevant framgångsfaktor för Jämtland Härjedalen. 

• Bredbandsmarknad i förändring 
• Teknisk utveckling går snabbt 
• Förändrade bredbandsstöd, fortsatt finansieringsgap, de stöd som finns idag 

kommer inte lösa alla våra utmaningar. 
• Det finns stora skillnader mellan hur långt fiberutbyggnaden har kommit i olika 

kommuner i länet, det ger utrymme för regionala åtgärder om det finns en 
efterfrågan på det. 

• Regionen bör ha en uppfattning om hur bredbandsfrågan förhåller sig till det 
regionala utvecklingsansvaret. 

• Utveckla regionens roll i bredbandsfrågan och samverkan mellan regionen och 
kommunerna. 

• Offentlig sektors intresse i att alla invånare, företag och besökare är uppkopplade 
• Offentlig sektors behov av att leverera digitala samhällstjänster 
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Exempel på programupplägg 
Förmiddag 
Information och inspiration 

• Bra bredband betydelsen för invånare, företagare och det offentliga 
• Hur ser tillgången till bredband ut i regionen, svaga zoner etc. 
• Hur ser ekosystemet ut för bredband, operatörerna, staten, kommuner, regioner etc. 
• Hur har regionerna agerat i olika delar av landet 
• Vad tycker kommunledningen i regionens olika kommuner, utmaningar och behov 

 
Eftermiddag 
Faciliterad diskussion 

• Vad kan det regionala utvecklingsansvaret betyda? 
• Vilken är regionens roll i förhållande till kommunernas? 
• Regionens förutsättningar och vilja att bidra ekonomiskt? 
• Den regionala prioriteringen i stödprogrammet, prioritera vad? 
• Eventuell viktning på olika tekniklösningar för bra bredband? 
• Regionens behov av att leverera digitala samhällstjänster? 
• Bredbandsfrågan den regionala ambitionsnivån? 
• Organisation och styrdokument 

 
 
Frågor/funderingar 
Huruvida KSO-erna ska vara med på själva bredbandslyftet bör diskuteras. På ”pilotlyftet” i 
Region Värmland var de inte med men de har fler kommuner också som gör att gruppen blir 
för stor.  
I Värmland ansåg man också att ”huvudpersonerna” till workshopen skulle vara 
regionstyrelsens arbetsutskott. Det finns en logik i det, eftersom det sannolikt inte är 
regionala utvecklingsnämnden som har de stora kunskapsluckorna i bredbandsfrågan eller 
den stora pengapåsen, utan det är regionstyrelsen som har det. 
Däremot var man angelägna om att kommunerna skulle vara involverade i arbetet. Inte 
minst för att undvika en situation där regionen skulle få stå för hela kalaset. Det är lättare att 
få till en samfinansiering mellan regionen och kommunerna om kommunerna involveras 
från början. 
 
I Region Västmanland hade man nyligen ett regionalt bredbandslyft där KSO:erna var med. 
Detta ansågs där väldigt lyckat. 
Exempel på agenda från Västmanlands bredbandslyft. (Men en agenda för Region JH 
skräddarsys efter behov och önskemål. )  
  
09.00 – 09.20  Inledning och introduktion till dagen 
09.20 – 10.30  Nyttan med bra bredband, hur ser våra kommuner på saken? 
                     Distansarbete och arbetsmarknad 
10.30 - 10.45   Paus 
10.45 – 11.45  Tillgången på bra bredband i Västmanland, var finns utmaningarna? 
11.45 – 12.00  Reflektion/diskussion 
12.00-13.30     Lunch 
13.30 – 14.00  Måste allt vara fiber – alternativa tekniklösningar? 
14.00 – 14.30  Hur har andra regioner arbetet med bredbandsfrågan, idag och igår? 
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14.45-15.00     Paus 
15.00 – 15.40  Hur kan Region Västmanland ta sig an frågan de närmaste åren och vad 
önskar kommunerna? 
15.40 – 16.00  Avslutande diskussion, nästa steg? 
 
Kostnad 
Prel 50 000 kr 
Dessa medel kan kanske tas från resten vi har från kanalisationsstödet. 
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